
 وظیفه پلیس 
»ایجاد و تأمین امنیت« نیست!

در هفته فراجا قرار داریم. هفته ای که می بایست از 
زحمات و تلاش های بی وقفه و شبانه روزی عزیزان 
فراجا قدردانی و تشــکر نماییــم. فراجا از معدود 
سازمان ها و نهادهای حاکمیتی است که حضورش 
به طرز آشــکاری در تمامی شئونات زندگی مردم 
مشهود و ملموس است. دلیل این امر، لمس مفهوم 

و معنای »امنیت« در جامعه است.
پلیس، در عرف عامه »مرغ عزا و عروسی است! در 
ایــن وجیزه برآ نم از نــگاه دیگر و زاویه ای دقیقتر 
به مفهوم وجودی سیســتم پلیس کشور بپردازیم 
تا کمی وضعیت این ســازمان بــرای افکار عمومی 
روشن شود. از نظرگاه عموم حضور پلیس در جامعه 
نه  تنها برای استقرار و حفظ نظم است، بلکه برای 
پیشگیری از وقوع جرم و در نهایت ایجاد احساس 
امنیــت روانــی در جامعه نیز می باشــد. نیروهای 
پلیس در حمایت از مردم جان شــان را کف دست 
گرفته اند،  شــهادت بیش از30 نفر از جان برکفان 
فراجا دردرگیری مختلف طی شــش ماه گذشته، 

نشانه حضور و مظلومیت این سازمان است.
اما سوال مهم و اساسی که تاکنون در کشور به آن 
کمتر پرداخته شــده و یا اصلًا نشده، این است که 
آیا وظیفه پلیس )فراجا( ایجاد و تامین اســت؟! آیا 
ایجاد امنیت وظیفه پلیس اســت؟ آیا پلیس باید 

امنیت جامعه را حفظ نماید؟
به طــور قطع و یقین پاســخ منفی اســت و باید 
بگوییــم پلیس هیچ وظیفه ای در این میان ندارد و 
پاسخ این سوالات را باید جای دیگر جستجو کرد. 
شاید کمی این سطور برایتان عجیب و ناآشنا باشد 
و تعجب نمایید اما حقیقت این اســت که »ایجاد 
و تأمیــن امنیــت« وظیفه دســتگاه های امنیتی، 
انتظامی و قضایی نیست بلکه این دستگاه ها موظف 
به حفظ امنیت هســتند که ایــن مقوله با ایجاد و 

تامین امنیت تفاوت های اساسی دارد.
1-ایجاد امنیت مقوله ای اســت که در ســایه یک 
حکمرانی ضابطه مند و مقید، حاصل می شود و این 
حاکمیت اســت که با تصمیمات و قوانین مناسب 
برای جامعــه و مردم، امنیت مطلــوب و پایدار را 

فراهم می کند.
2-تأمیــن امنیت نیــز مقوله دیگری اســت که از 
مهمتریــن وظایــف دولتمردان، سیاســتگذاران و 
تصمیم گیرندگان حاکمیتی است که عملکرد متضاد 
این گروه های مرجــع عامل ناامنی و بر هم خوردن 
امنیت جامعه است و لذا می بینیم که در هیچکدام از 

این دو موضوع پلیس نقش و جایگاهی ندارد.
3- در حقیقت وقتی حکمرانان و نظام سیاســی و 
اداری کشور تصمیمی را اتخاذ می کند که متضمن 
منافع مردم نیست، ناامنی در جامعه ایجاد می شود 
و اینجاســت که از پلیس خواســته می شود برای 

مقابله با ناامنی وارد میدان شود.
 پس با توضیحات فوق در می یابیم که عملًا پلیس 
صرفا »حافظ نظم« در جامعه است و لذا اینکه در 
جامعه و رســانه ها همواره پلیــس را به هر دلیل و 
بهانه ای »قربانــی« می کنند و خطاب و عتاب قرار 
می دهند، امری خطاســت که بصــورت عمقی به 

وظایف آن پرداخته نمی شود.
برای روشــن شــدن موضوع، ذکر نکته ای خالی از 
لطف نیســت، وقتی سیاســتگذاران و نمایندگان 
مجلس قانونی را وضع می کنند که منافع عموم و 
مردم به مخاطره می افتد از دســت پلیس چه کاری 
ساخته است؟ مجلس قانون متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان را مصوب کرده است اما الان با گذشت 
بیش از شــش ماه از ســال خبــری از اجرای آن 
نیست، به تبع این عدم اجرای قانون، بازنشستگان 
به خیابان ها می آیند و تجمعــات اعتراضی برگزار 
می کنند، پلیس چه کاری از دستش ساخته است؟

جایــی دیگر بــا تصمیمش باعث ناامنــی خاطر و 
عصبیت مردم شده اســت آن وقت از پلیس انتظار 
دارند با تجمع کنندگان برخورد نماید! پس می بینیم 
که در اینجا و هزاران موارد مشابه دیگر، پلیس فقط 

باید حافظ نظم باشد و نه صرفاً ایجاد امنیت.
آنچــه که به بحث اصلی مان مربوط می شــود این 
اســت که باید نوع نگاه رســمی و عمومی جامعه 
نســبت به پلیــس و ماموریت هــای او تغییر کند 
 و راه حــل مشــکلات امنیتــی را در جــای دیگر 

جستجو کرد!

پیام تبریک رهبر انقلاب به مناسبت 
قهرمانی تیم های ملی تکواندوی 

نوجوانان پسر و دختر ایران در جهان
پس از کســب ســکوی اول جهان توسط تیم ملی 
تکواندوی دختران و پســران جمهوری اســلامی 
ایران در مســابقات قهرمانی نوجوانــان جهان در 
کره جنوبی، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب 
اسلامی ضمن ابراز خشنودی از این موفقیت، کسب 
این جایگاه بزرگ را به ورزشــکاران، کادر فنی تیم 
ملی و دســت اندرکاران فدراسیون تکواندوی ایران 

تبریک گفتند.
این پیام طی تماســی از ســوی دفتر مقام معظم 
رهبری به دکتر اصغر رحیمی دبیرکل و مدیر فنی 

تیم های ملی تکواندو ابلاغ شد.

نکتهسنج!

رئیس جمهور در دیدار با مدیران و فعالان میراث فرهنگی 
گفت: یک حکومت وحشــی را اینجا گذاشــته اند، اروپا و 
آمریــکا و عده ای که دم از حقوق بشــر می زنند، که هیچ 

چارچوبی را رعایت نمی کند.
مســعود پزشــکیان دیروز در مراســمی ضمن رونمایی از 
بخشــی از الواح هخامنشــی بازگردانده شده به کشور، در 
دیــدار مدیران و فعــالان میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی، در واکنش به مطالب مطرح شده از سوی 
ایشان مبنی بر اینکه یکی از مسائل اصلی در این حوزه به 
خصوص در زمینه گردشگری، رفع تنش ها در عرصه روابط 
منطقه ای و بین المللی اســت، تصریح کرد: بنده اساســاً با 
شــعار و رویکرد ایجاد وفاق در داخل و گسترش و تقویت 
روابط با کشــورهای همســایه و دیگر کشــورهای دنیا به 
ریاست جمهوری رســیدم. رئیس جمهور افزود؛ متأسفانه 
از همان روز اول آغاز به کار رســمی بنده، به شکل مستمر 
و بلاوقفه حوادثی رخ داده و با اقدامات یک رژیم وحشــی 
شــرایطی برای ما ایجاد شــده که در مســیر پیشبرد این 
سیاست مانع تراشــی می کند. وی گفت؛ کشورهای غربی 
به ســردمداری آمریکا رژیمی را در منطقه مستقر کرده اند 
که هیچ چارچوب و مبانی حقوقی بین المللی و انســانی را 
رعایــت نمی کند و زن و کودک و پیــر و جوان را بی گناه 
قتل عام می کند و همین کشورها که ادعای دفاع از حقوق 
بشــر دارند و به خاطر قصاص یک قاتل علیه ما جنجال به 

پا می کنند، با سکوت خود این جنایات را تأیید می کنند.
پزشکیان در ادامه سخنانش با اشاره به شناسایی یک شهر 
با قدمت حداقل ۷۵0 سال در آذربایجان شرقی با ساختار 
اداری بسیار پیشرفته اظهار داشت؛ در این شهر دانشگاهی 
وجود داشــته که در قیاس با دانشــگاه های امروز جهان، 
جزو دانشــگاه های نسل ۴ به حســاب می آید در حالی که 
عموم دانشگاه های بزرگ کشورمان امروز نهایتاً جزو نسل 
2 هســتند. در این دانشــگاه به ۷ زبان زنده دنیا دانشجو 
تربیت می شــده و مدیریت این شــهر بسیار حساب شده و 

بر اســاس فرآیندی بوده است، روشی که حتی امروز ما در 
نظام مدیریتی خود نتوانسته ایم آن را اجرا کنیم.

رئیس جمهور با اشــاره به اینکه امروز متأســفانه حتی با 
میراث تمدنی درخشان خود آشنایی کافی نداریم و رشته 
ارتباط ما با هویت متمدن کشــورمان بریده شــده است، 
گفت؛ امــروز خیلی که تلاش کنیم و در نظام آموزشــی 
کشــور نخبه هم تربیت کنیم، عموم این نخبگان به دنبال 
مهاجرت از کشــور هستند و نه ماندن و آباد کردن کشور؛ 
یکی از دلایل اصلی ایــن بی علاقگی برای ماندن و تلاش 
برای ساختن کشور، بی اطلاعی و ارتباط نداشتن با هویت 
درخشان تمدنی کشــور است که باعث شده جوانان نخبه 
احساس تعلق و دلبستگی به این آب و خاک نداشته باشند.

پزشــکیان تقصیر نداشتن دلبستگی به کشــور را متوجه 
عملکرد مسئولان و ناکارآمدی نظام آموزشی کشور دانست 
که نتوانسته اند گذشــته درخشان کشور را به خوبی تصویر 
کننــد، تا این جوانان و نخبگان ریشــه های هویتی خود را 
بیابند و با افتخار به آن به دنبال احیا و بازآفرینی آن مجد و 
عظمت باشند و خاطرنشان کرد: اگر به دقت به گذشته نگاه 
کنیم و آن را بشناسیم درخواهیم یافت که درس های فراوانی 
در عرصه های فرهنگی، اجتماعی، سیاســی، حکومت داری، 
اقتصاد و دیگر عرصه ها برای ما دارد؛ به عنوان مثال بســیار 
مهم است که بدانیم سلسله ای مثل هخامنشیان با چه نظام 
سیاســی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی چنان حکومت و 
قلمرو پهناوری را در صلح و آرامش و شــکوفایی اقتصادی و 

فرهنگی و اجتماعی اداره می کرده است.
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز دشمنان، با ایجاد اختلاف 
مــا را به جان هم انداخته انــد و منابع ما را غارت می کنند 
و برخی دیگــر از ما را با وحشــی گری قتل عام می کنند، 
امــا تفرقه مانع از آن می شــود که ما بتوانیم منســجم و 
یکپارچه مقابل آنها بایســتیم، گفت، ما از ریشه ها و هویت 
خود جدا شــده ایم و نتوانسته ایم درس های لازم را از نحوه 
اداره جامعه و حکومت های موفق گذشــته بگیریم. ایرانی 
که ما در آن زندگی می کنیم مملو از ســرمایه های علمی، 
فرهنگی، مدیریتی، سیاســی، ارتباطی و اجتماعی است و 
بــرای موفقیت باید واقعیات تمدن درخشــان آن را برای 

خودمان و دیگران آشکار کنیم.
پزشــکیان با اشــاره به اینکه مــا در تاریخ درخشــان و 
افتخارآمیز خود نمونه ها و الگوهای درخشانی از حکمرانی 
موفق داریــم، افزود: در دوره نمایندگــی مجلس، یکی از 
دوستان نظر بنده را درباره حکومت پارلمانی پرسید که به 
او گفتم چرا بر مبنای عهدنامه مالک اشتر حکومت اسلامی 
نداشته باشیم؛ عهدنامه مالک اشتر یکی از بهترین مدل های 
حکومت دار را تشریح کرده است که بر مبنای آن به عنوان 
مثال یک اســتاندار اختیارات کافی برای اداره استان محل 
مأموریت خود را دارد، به حاکم کشور پاسخگوست و ملاک 
و شــاخص ارزیابی عملکرد او میزان رضایت مردم است. ما 
باید فقط یک شاخص در حکومت داری داشته باشیم و آن 

میزان رضایت مردم از کیفیت خدمتگزاری ماست.
رئیس جمهور با بیــان اینکه ما تلاش خواهیم کرد بر این 
مبانی کشور را به جایگاه شایســته خود برسانیم، تصریح 
کرد: شــما نیز در حوزه های کاری و تخصصی تان مطالب 
و نیازمندی هایتان را بر اســاس الگوها و تجارب موفق در 
جهان تدوین و ارائه کنید. ما آمده ایم که مشکل شما را حل 
کنیم و بدون منت آنچه بتوانیم در حمایت و پشــتیبانی از 
شــما انجام خواهیم داد. قدردان زحمات و تلاش های همه 

شما هستم.
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رئیس جمهور: 

آمریکایی ها و اروپایی ها حامیان رژیم وحشی صهیونیستی هستند 

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: قدرت بازدارندگی 
فعــال ما به گونه ای اســت کــه قطعاً اجــازه تجاوز به 
کشــور را نمی دهیم. اگر هم کســی این جرئت را پیدا 
 کنــد، همه پاســخ ما بــه آن را در دو عملیــات وعده 

صادق 1 و 2 دیدند.
محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی 
درباره میــزان آمادگی دســتگاه های اجرایی و نظامی 
کشــور در برابر تحولات امنیتی منطقه گفت: رســالت 
 همــه مــا در جمهــوری اســلامی برقــراری امنیت 

پایدار است.
وی افزود: از ابتدای انقلاب اســلامی تا امروز توانسته ایم 

با همین قدرت، این وظیفه اولیه و مهم و اساســی را در 
تحت هر شرایطی داشته باشــیم چه در زمان مقابله با 
گروه های ملحدی مثل منافقان و چه در جنگی با رژیم 

بعثی و صدام و چه  هر حادثه های دیگر.
رئیــس مجلــس تأکید کــرد: البته ما همیشــه این را 
گفته ایم که هیچ وقت قصد کشورگشایی نداریم و دنبال 
این نیســتیم که در جایی ناامنی ایجاد کنیم ولی قدرت 
بازدارندگی فعال ما به گونه ای است که قطعاً اجازه تجاوز 
به کشــور را نمی دهیم. اگر هم کسی این جرئت را پیدا 
کند، همه پاســخ ما به آن را در دو عملیات وعده صادق 

1 و 2 دیدند.

رییس مجلس شورای اسلامی:

قدرت بازدارندگی ایران اجازه تجاوز به کشور را نمی دهد
معــاون پارلمانــی رئیس جمهــور گفت: انتخــاب اکثر 
اســتانداران تقریبا در دولت در حال نهایی شدن است و 
غیر از چند اســتان که مقداری اختلاف نظر وجود دارد، 

در باقی استان ها نیز به زودی نهایی می شود.
شهرام دبیری معاون پارلمانی رئیس جمهور در گفت وگو 
با فارس با اشــاره به روند انتخاب استانداران در دولت، 
گفت: انتخاب اســتانداران به طور مستمر در دستور کار 
جلسات هیئت دولت قرار دارد و کار دارد پیش می رود.

وی با تأکید بر اینکه از جلسات آتی هیئت دولت، تعداد 
اســتاندارانی  که انتخابشان تقریباً نهایی شده در جلسه 
هیئت دولت مطرح می شود، اظهار کرد: سعی می کنیم 

خیلی سریع مصوبه آن را اخذ کنیم.
معاون پارلمانی رئیس جمهور تصریح کرد: انتخاب اکثر 
اســتانداران تقریباً در دولت در حال نهایی شدن است و 
غیر از چند اســتان که مقداری اختلاف نظر وجود دارد، 
در باقی اســتان ها نیز کارها در حال نهایی شدن است و 
در چند جلسه آتی هیئت دولت، انتخاب باقی استانداران 

در دستور کار قرار می گیرد و انتخاب می شوند.
تاکنــون آرش زره  تن لهونــی، یــدالله رحمانی، هادی 
حق شــناس و حمید ملانوری به ترتیب برای استان های 
کردســتان، کهگیلویــه و بویراحمد، گیــلان و همدان 

به عنوان استاندار در دولت چهاردهم انتخاب شده اند.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:

انتخاب استانداران به زودی نهایی می شود

جزئیاتی از خسارات وارده به صهیونیست ها در عملیات »وعده صادق ۲«
ســیدرضا صدرالحسینی کارشناس مسائل غرب آسیا جزئیاتی از خســارات وارده به صهیونیست ها در عملیات »وعده 

صادق 2« را تشریح کرد.
ســیدرضا صدرالحسینی کارشناس مسائل غرب آســیا در گفت وگو با فارس درباره تأثیر عملیات »وعده صادق2« در 
منطقه و اراده و اقتدار نیروهای مســلح جمهوری اســلامی ایران، گفت: مدت زمان زیــادی از اجرای موفقیت آمیز و 
غرورآفرین عملیات وعده صادق 2 در شــامگاه سه شــنبه 10 مهرماه نمی گذرد؛ رویــدادی که در قالب آن، جمهوری 
اســلامی ایران با بیش از 200 فروند از انواع موشــک، اهداف نظامی و امنیتی در عمق فلســطین اشغالی را به  صورت 
مســتقیم هدف قرار داد و خسارت های ســنگینی را برای رژیم صهیونیستی به بار آورد. وی افزود: این حمله موشکی، 
یکباره تمامی دســتاورد ها و چشــم انداز های خیالی رژیم کودک کش صهیونیستی را بر باد داد و این عملیات به  قدری 
تأثیرگذار و مهم بود که بســیاری از تحلیلگران، آن را واقعه هفتم اکتبرِ دوم علیه رژیم صهیونیســتی نامیدند و این به 

معنای آن است موقعیت رژیم بیش ازپیش چندین پله سقوط کرد.
کارشــناس مسائل غرب آســیا اظهار کرد: بر اساس اطلاعات به دست آمده، جمهوری اســلامی ایران 2 دسته 100 
فروندی موشک به سمت اراضی اشغالی شلیک کرد و در جریان این عملیات، پایگاه هوایی »نواتیم«، »هاتزریم« و مقر 
»موساد« که گفته شده در آن جلسه ای در حال برگزاری بود با ده ها فروند موشک مورد اصابت دقیق قرار می گیرند.

صدرالحســینی عنوان کرد: رژیم صهیونیســتی تاکنون با تلاش »یگان سانســور« به شدت از انتشــار اخبار و میزان 
خســارت های وارده به این پایگاه ها جلوگیری کرده اســت که البته طبق گزارش های دریافتی در جریان اصابت این 

موشک ها به پایگاه های هوایی رژیم، آسیب جدی در حد نابودی تعدادی هواپیمای جنگی وارد شده است.
وی خاطرنشــان کرد: یکی دیگر از اهداف مهم این عملیات، هدف قرار دادن محل تجمع تانک های اســرائیلی و یگان 
زرهی در منطقه »نتســاریم« بود که در پی آن ضمن اینکه تعــدادی از تانک های این رژیم که از آنها برای قتل عام و 
کشــتار مردم مظلوم غزه اســتفاده می کردند، مورد هدف قرار گرفته، تعدادی از نیروهای ارتش اســرائیل نیز کشته و 

زخمی شده اند اما رسانه های عبری، سعی کردند حجم خسارت های وارده را خیلی پایین تر اعلام کنند.
کارشــناس مســائل غرب آســیا تأکید کرد: در حوزه پدافندی نیز طبق آخرین گزارش های دریافتی، گفته می شــود 
رادار های اصلی ســامانه های پدافندی رژیم صهیونیســتی به نام »آرو« که وظیفه آنها شناسایی و رهگیری پرتابه ها و 
ارســال مختصات آنها برای رادار های عملیاتی منطقه بود، کاملًا از بین رفته اند. صدرالحســینی بیان کرد: البته پخش 
تصاویر زنده از دوربین های نظارتی که طی عملیات ســایبری هَک شــده بودند گواهی بر موفقیت آمیز بودن عملیات 
وعده صادق2 بودند و همین شــواهد مســتند موجب شد تا سیاست انکار و سانسور صهیونیست ها، برای افکار عمومی 
جهان قابل قبول نباشد و حیثیت رژیم صهیونیستی بر باد رود. وی عنوان کرد: بر همین اساس رژیم صهیونیستی برای 
اینکه آبروی از دست رفته خود را بازیابی کند، با انتشار اخبار ضدونقیض مثل ترور فرماندهان و رهبران مقاومت دست 
به عملیات روانی زده تا با سانســور خســارت های حمله موشکی جمهوری اسلامی ایران، این حمله بی نظیر را کوچک 
و کم اهمیت جلوه دهد. کارشــناس مسائل غرب آسیا اضافه کرد: اما این رسوایی و ضعف در برابر موشک های ایران را 
نباید منحصر به رژیم صهیونیستی بدانیم، بلکه آمریکایی ها و غربی ها نیز به نوعی در این شکست سهیم هستند، چراکه 

ناتوانی سامانه های پدافندی اهدایی آنها به این رژیم، در برابر موشک های جمهوری اسلامی ایران عیان شد.

از بی نظمی نمایندگان تا رسوب پول در بانک ها
جلســه علنی دیروز مجلس شــورای اسلامی به ریاســت محمدباقر قالیباف برگزار شد که در آن وزیر امور اقتصادی و 
دارایی و رئیس ســازمان برنامه و بودجه به ارائه گزارشــاتی در مورد عملکرد تبصره های موسوم به تولید و اشتغال در 

قانون بودجه 1۴03 پرداختند.
به گزارش تســنیم، در ابتدای جلسه، گزارش مشترک کمیسیون های اقتصادی و ویژه حمایت از تولید درباره عملکرد 
تبصره های مربوط به تولید و اشتغال قرائت شد. رئیس سازمان برنامه و بودجه، حمید پورمحمدی، با بیان اینکه نگرانی 
درباره تخصیص اعتبارات برای اشــتغال وجود ندارد، گفت: ســازمان برنامه و بودجه در سال های گذشته اعتبارات را 
تخصیص داده و در نیمه دوم امســال نیز این روند ادامه خواهد داشت. او همچنین اشاره کرد که کلیات لایحه بودجه 
1۴0۴ به همراه تبصره ها در اول آبان ماه به مجلس تقدیم خواهد شــد.عبدالناصر همتی، وزیر امور اقتصادی و دارایی، 
در ادامه با تأکید بر کسری بودجه در سال 1۴03 گفت: برای تأمین تبصره 18 دچار کسری بودجه هستیم اما بانک ها 
برای جبران این کسری آمادگی دارند. او افزود؛بخشی از بودجه عمومی برای هدفمندی هزینه شده و از صندوق توسعه 

ملی با مجوز رهبری استفاده شده است. 
پس از ارائه گزارش ها، تعدادی از نمایندگان به بیان نظرات خود پرداختند. محمدباقر قالیباف انتقادات خود را نسبت 
به بخشــی از صحبت های رئیس ســازمان برنامه و بودجه مطرح کرد و گفت: اگر پول در بانک ها رســوب کرده، این 
مســئولیت ما نیست و باید تبدیل به اهرمی برای توسعه شــود.فضل الله رنجبر نیز به عدم ابلاغ اعتبارها اشاره کرد و 

خواستار شفافیت بیشتر در این زمینه شد.
پورمحمدی در پاســخ به این سوال رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: سازوکار فعلی نشان می دهد که عملکرد 
به درســتی بوده ما طبق قانون عمل می کنیم که می گوید تســهیلات بدهید و بعد نظارت انجام شــود. همچنین باید 
دقت در اجرای طرح ها هم صورت گیرد پس پرداخت اعتبارات برای اشتغال دقیق بوده و وزارت اقتصاد به دقت کارش 
را انجام دهد. رئیس ســازمان برنامه و بودجه افزود: هنوز 31 همت در حســاب بانک ها و حســاب صندوق پیشرفت و 
عدالت وجود دارد این بدان معناست که کسی که قصد گرفتن تسهیلات داشته یا پرونده اش را کامل نکرده و یا این که 
پیگیری انجام نداده است لذا نگرانی از بابت پول وجود ندارد. قالیباف همچنین بر لزوم اتخاذ تمهیداتی برای مقابله با 
کمبود دارو در نیمه دوم ســال تأکید کرد و خواستار پرداخت به موقع حقوق پرستاران و اجرای قانون متناسب سازی 
حقوق بازنشستگان شد. او در پاسخ به درخواست یکی از نمایندگان برای برگزاری جلسه ای درباره همسان سازی حقوق 

بازنشستگان گفت: این موضوع یکی از دستورهای جلسه نظارتی مجلس خواهد بود.
همچنیــن بعد از بی نظمی در صحن مجلس، رئیس مجلس خطاب به نمایندگان گفت: ما باید به این صحبت ها گوش 
دهیم نه این که حتی اجازه نمی دهید که من هم این حرف ها را بشنوم، این موضوعات مهمی است. ما در شرایط کمبود 
منابع هستیم اگر هم پولی وجود دارد باید به درستی و با همکاری مجلس شورای اسلامی و دولت تخصیص پیدا کند و 
به وقت هم وصول شود موضوع اشتغال و تولید مهم است بعد دوستان در مجلس به این موضوع مهم توجه نمی کنند.

قالیباف مجددا به نمایندگان مجلس تاکید کرد: اگر مطلب یا نامه ای دارید به دفتر دولت در مجلس شــورای اسلامی 
دهید معاونان پارلمانی هم به درســتی کارشان را انجام دهند تا اینگونه وقت نمایندگان هدر نرود.این درحالی بود که 

پیشتر نیز قالیباف نسبت به بی نظمی نمایندگان و عدم شرکت در رای گیری های صحن علنی تذکر داده بود.

رئیس مجمع تشــخیص مصلحــت نظام از آمادگی مجمع بــرای تهیه و تدوین 
سیاســت های کلی در حوزه هوش مصنوعی با کمک متخصصین و کارشناســان 

این بخش خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مرکز رسانه و روابط عمومی مجمع تشخیص 
مصلحــت نظام، آیت الله آملی لاریجانی رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
در نشســتی با جمعی از نخبگان، دانشگاهیان و دست اندرکاران در حوزه هوش 
مصنوعی با اعلام آمادگی برای تدوین سیاست های کلی در بخش هوش مصنوعی 
گفــت: مجمع می تواند با کمک متخصصین و کارشناســان این حوزه به تدوین 

سیاست های کلی در این بخش کمک کند.

وی با اشــاره به اهمیت هوش مصنوعی و توسعه آن در کشور بر ضرورت حضور 
هماهنگ و هم افزای همه بخش های کشــور در این موضوع تاکید کرد و گفت: 
طبیعتــاً برای توفیق در این مهم، همه اجزای حاکمیت باید به میدان بیایند و با 

شیوه ای وحدانی بحث هوش مصنوعی در کشور را پیش ببرند.

رئیــس مجمع تشــخیص مصلحــت نظام با تاکیــد بر اینکه هــوش مصنوعی 
احتمــالاً در آینده ای نزدیک به مســئله ای مهم در کشــور تبدیل خواهد شــد 
همانطــور که الان در دنیا تبدیل شــده اســت، خاطرنشــان کــرد: بنابراین ما 
بــرای اینکــه از قافله علم و فناوری عقــب نمانیم علی القاعــده حاکمیت باید 
در حوزه هــای مختلف هوش مصنوعــی ورود کند و از نخبــگان در این حیطه 
اســتفاده و حمایت کامل کند تا بتوانیم مســئله را پیــش ببریم چون هر بحث 
جدیدی که در کشــور مطرح می شــود مخصوصاً در موضوعات علم و تولیدات 
 جدید علمی با چالش های زیادی مواجه می شــویم لــذا همه باید در این زمینه 

کمک کنیم.

آمادگی مجمع تشخیص برای تعیین 
سیاست های کلی در بخش هوش مصنوعی

فرهاد خادمی

خبـــر


